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Problematiek van erfaanvallen in Zuid-Afrika   -  Aandacht Vlaamse Regering

De minister-president bracht in augustus een werkbezoek van 11 dagen aan zuidelijk 
Afrika, meer bepaald aan Zuid-Afrika, Mozambique en Malawi. Hij bezocht er onder meer 
projecten die Vlaams ontwikkelingsgeld ontvangen en heeft er verschillende contacten 
gehad met ngo's en met overheden. 

Zuid-Afrika, één van de landen die de minister-president bezocht, wordt sinds het einde 
van de apartheid geconfronteerd met erfaanvallen (‘plaasaanvalle’) op blanke Boeren, 
waarbij de landbouwer, zijn gezin en personeel niet zelden worden vermoord, vaak na 
gruwelijke mishandelingen. Men spreekt in dit verband in Zuid-Afrika over zogenaamde 
‘plaasmoorde’. 

Politiestatistieken maken gewag van 9378 ‘plaasaanvalle’ die tot 1437 moorden hebben 
geleid tussen 1994 en 2007. Na 2007 maakte de politie geen statistieken meer bekend. 
Voor 2016 is er sprake van 70 ‘plaasmoorde’. Alleen al op zondag 20 augustus - tijdens 
het bezoek van de minister-president dus - vonden vier plaasmoorde plaats: Piet en Tilla 
van Zyl werden nabij Immerpan in Limpopo vermoord, Arno Niehaus werd nabij 
Maanhaarrand in het Noordwesten vermoord en Anton Smuts werd nabij  Kinross in 
Mpumalanga vermoord.

Deze plaasmoorde leidden ertoe dat de Zuid-Afrikaanse Boerenpopulatie op enkele 
decennia tot meer dan de helft gekrompen is, waar ook de voedselproductie in het land 
onder lijdt. De Boeren voelen zich niet beschermd door de Zuid-Afrikaanse politieke elite. 
Het lijkt dan ook niet meer dan vanzelfsprekend dat de Vlaamse Regering bij de Zuid-
Afrikaanse overheden aandringt op een efficiënte bescherming van het aan de Vlamingen 
verwante Boerenvolk. 

1. Heeft de minister-president de problematiek van de erfaanvallen (plaasmoorde) 
onder de aandacht gebracht tijdens dit bezoek aan Zuid-Afrika? Zo neen, waarom 
niet? Zo ja, met wie heeft hij daarover gesproken, wat heeft hij gezegd en wat is er 
desgevallend beloofd? 

2. Plant de Vlaamse Regering - desgevallend samen met de federale regering - in de 
toekomst meer druk te zetten op Zuid-Afrika om harder in te zetten op een strijd 
tegen de erfaanvallen en voor de bescherming van blanke Boeren? Zo ja, welke 
initiatieven zullen desgevallend genomen worden? Zo neen, waarom niet? 



GEERT BOURGEOIS
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDS BELEID EN 
ONROEREND ERFGOED

ANTWOORD 
op vraag nr. 19 van 12 oktober 2017
van TOM VAN GRIEKEN

1. De erfaanvallen (plaasmoorde) zijn niet ter sprake gebracht tijdens deze zending, die 
sterk was gefocust op ontwikkelingssamenwerking in Zuid-Afrika. Plaasmoorde 
kaderen binnen het handhaven van de veiligheid en het bestrijden van zware 
criminaliteit in Zuid-Afrika.

2. Ik verwijs naar mijn antwoord op uw schriftelijke vraag 294 van 29 april 2016.


